

## **ECC: Aufsichtsrat verlängert Vorstandsmandat von Peter Reitz**

### **Götz Dittrich als Chief Operating Officer vorgeschlagen – Chief Technology Officer soll Vorstand ergänzen**

Der Aufsichtsrat der European Commodity Clearing (ECC) hat in seiner Sitzung in Leipzig am 24. Oktober 2018 Peter Reitz als Vorsitzenden des Vorstands bestätigt und sein Mandat um weitere fünf Jahre verlängert.

Neu für den Vorstand schlägt der Aufsichtsrat Herrn Dr. Götz Dittrich vor, der die Funktion des Chief Operating Officer von Steffen Köhler übernehmen soll. Die Berufung obliegt der Bestätigung durch die Bundesanstaltung für Finanzdienstleistungsaufsicht (BaFin), die für die ECC zuständige nationale Regulierungsbehörde. Dr. Götz Dittrich trat 2013 als Abteilungsleiter Clearing Strategy ins Unternehmen ein und verantwortet seit 2014 als Direktor Clearing & Settlement unter anderem die Bereiche Risk Operations, Physical Settlement und die Entwicklung der Clearing-Systeme.

In der Sitzung bestätigte der Aufsichtsrat zudem Dr. Thomas Siegl in der Funktion des Chief Risk Officers, die dieser nunmehr zu 100 Prozent für die ECC ausfüllen wird. Damit einhergehend verlässt Thomas Siegl den Vorstand der European Energy Exchange (EEX) zum 1. November 2018.

Mit Eintritt von Dr. Götz Dittrich in den Vorstand der ECC verlässt Steffen Köhler diesen und widmet sich vollständig seinen Aufgaben als COO der EEX. Ebenso wird Iris Weidinger den Vorstand der ECC verlassen und sich auf ihre Tätigkeit als CFO in der EEX konzentrieren.

Der Vorstand der ECC soll in Kürze um ein weiteres Mandat ergänzt werden. Der Aufsichtsrat beschloss die Einsetzung eines Chief Technology Officers, der in Personalunion auch im Vorstand der EEX tätig sein wird.

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist das führende Clearinghaus für Energie- und Commodity-Produkte in Europa. Sie übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften. Damit bietet sie ihren Kunden Sicherheit sowie Cross-Margining-Vorteile. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für CLTX, EEX, EPEX SPOT, Powernext und Power Exchange Central Europe (PXE) sowie für die Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX.

**Kontakt:**

**ECC Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

presse@ecc.de

## **ECC: Supervisory Board extends Peter Reitz' CEO mandate**

### **Götz Dittrich proposed as Chief Operating Officer – Chief Technology Officer to complement the Management Board**

At its meeting in Leipzig on 24<sup>th</sup> October 2018, the Supervisory Board of European Commodity Clearing (ECC) confirmed Peter Reitz as the Chief Executive Officer and extended his mandate by another five years.

The Supervisory Board proposes Dr Götz Dittrich as a new member of the Management Board to take over the function of the Chief Operating Officer from Steffen Köhler. This appointment is still subject to confirmation by the Federal Financial Supervisory Authority (BaFin), the national regulatory authority in charge of ECC. Dr Götz Dittrich joined the company in 2013 as the Head of Clearing Strategy and, since 2014, has been in charge of Risk Operations and Physical Settlement as well as the development of the clearing systems as Director Clearing & Settlement.

Moreover, at the meeting, the Supervisory Board confirmed Dr Thomas Siegl in the function of the Chief Risk Officer, which he will now perform exclusively for ECC. This move will be accompanied by Thomas Siegl leaving the Management Board of European Energy Exchange (EEX) as of 1<sup>st</sup> November 2018.

As soon as Dr. Götz Dittrich joins as Board Member, Steffen Köhler will leave the ECC Management Board to devote himself entirely to his duties as COO of EEX. Furthermore, Iris Weidinger will leave the ECC Management Board to focus on her work as the CFO of EEX.

Furthermore, the ECC Management Board is to be supplemented with another mandate shortly. The Supervisory Board approved the appointment of a Chief Technology Officer who will, in addition, also be a member of the EEX Management Board.

**European Commodity Clearing (ECC)** is the leading clearing house for energy and commodity products in Europe. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for CLTX, EEX, EPEX SPOT, Powernext and Power Exchange Central Europe (PXE) as well as the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpx.

**Contact:**

**ECC Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

[presse@ecc.de](mailto:presse@ecc.de)